
روبــــه رو

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه  1475

        یکشنبه 
1401 .11 .02
29جمادی الثانی22/1444ژانویه      2023

a r m a n m e l i . i r
خبــــر

  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
معتقد است: حضور در چهل ویکمین 
جشنواره بین المللی تئاترفجر در 
حافظه تاریخ، ماندگار خواهد شد. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، محمدمهدی اسماعیلی به 
چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاترفجر پیام داد. در متن پیام آمده 
است: »راز زنده ماندن و پویایی هنر 
تئاتر در بازنمایی »زندگی« است. در 
دایره نگاه اسلام ناب محمدی)ص(، 
هنر عبارت است از تکمیل و تکامل 
و تعالی هرآنچه قابلیت تجلی دارد 
و نزدیک ساختن انسان ها به تقوا 
و خداوند متعال. خدایی که »زیبا« 
است و »زیبایی« را دوست دارد. هنر 
در این گیتی، دنیا را صاف و روشن 
می کند و »جان« را یاری می دهد تا 
از کثرت و آشفتگی ها قطع علاقه 
کند و به سوی وحدت نامتناهی 
روی آورد. تئاتر مجموعه  بی کرانه 

تصویرها در توازی با حرکت پایدار 
ماده، در جهان همواره دستخوش 
تغییر و تحول است، چون هستی 
ایستا و ثابت نیست. ماهیت هستی 
تئاتر همواره پویاست. جهان تئاتر 
دنیای تصاویر منجمد و فن و تکنیک 

منفعل و معامله گری و خودنمایی 
نیست، بلکه دنیای تصاویر و تفکر 
و پرسشگری در حال صیرورت و 
»شدن« است. این »شدن«، سوار 
بر موج های کاذب اهریمن ساخته، 
برای بهتر دیده شدن نیست، بلکه 

»قربانی« شدن در مسلخ عشق است. 
فناشدن در فضای اهورایی است. 
خودکاوی و خودیابی و خداجویی 
است. جشنواره  بین المللی تئاترفجر، 
مانند ذات همیشگی تئاتر، فرصتی 
طلایی برای تعامل با جهان است. 
گیتی تئاتر بر بنیان »دیالوگ« و 
»اندیشه« بنا نهاده شده است. حضور 
چشمگیر هنرمندان باورمند به ذات 
تئاتر در این جشنواره از کشورهای 
مختلف مغتنم است. به سهم خود از 
خانواده بزرگ تئاتر که در این شرایط 
گرد نور خداوندی جمع شده اند 
رونق  را  تئاتر  سیمین  صحنه  و 
بخشیدند قدردانی می کنم و ایمان 
دارم که این »حضور« در حافظه 
تاریخ، ماندگار خواهد شد و اجر همه 
دست  اندرکاران این رویداد بزرگ 
با حضرت احدیت است که کریم 
و رحیم و بخشنده و بخشایشگر 
مهربان و دوست دار زیبایی است. 

پایدار بمانید تا همیشه.«

 تئاتری ها 
اصحاب فرهیختگی اند

برای »هفت« رویکردم 
همان دون کیشوت است

معاون  سالاری؛  محمود    
و  فرهنگ  وزیر  هنری  امور 
اصحاب  گفت:  اسلامی  ارشاد 
تئاتر اصحاب فکر و فرهیختگی 
هستند و به همین دلیل است 
که سینما و هنرهای دیگر بر سر 
خوان پرنعمت تئاتر رزق می برند. 
اظهارداشت:  سالاری  محمود 
بزرگترین سینمای جهان و کشور 
عمدتا از سفره تئاتر متنعم شده اند 
و به همین خاطر تئاتر عرصه 
افزود:  وی  است.   فرهیختگی 
امیدوارم اصحاب تئاتر دنیا را به 

واقعیت نزدیکتر کنند

 بهروز افخمی درباره اجرای 
برنامه تلویزیونی »هفت« گفت: با 
خودم فکر کردم امسال که جشنواره  
تغییراتی کرده، خوب است یک دوره  
دیگر دون کیشوت بازی دربیاورم. 
این کارگردان اظهارکرد:  »هفت« 
قرار است به صورت زنده از شبکه 
افخمی  شود.  پخش  »نمایش« 
افزود: برای »هفت« رویکردم همان 
دون کیشوت است و با آسیاب های 
بادی می جنگیم. افخمی به عنوان 
تهیه کننده  »استاد« در جشنواره 

فجر حضور دارد. 

  محمدرضا شرف الدین از اعضای هیات انتخاب 
چهل ویکمین جشنواره بین المللی فیلم فجر با 
اشاره به تنوع دیدگاه ها و سلایق حاضر در این 
هیأت تأکید کرد: در جشنواره امسال فیلم سیاه نما 
نداریم. محمدرضا شرف الدین در گفت وگو با »مهر« 
درباره حضور در این هیأت توضیح داد: به شخصه 
حضور در این میدان را وظیفه خود می دانم. در 
حوزه مسائل فرهنگی، هرجا و هر کمکی از من 
بربیاید، همیشه آماده بوده ام. آن هم صرف نظر از 
هر نوع نگاه تنگ نظرانه و مرتبط با خط کشی های 
حزبی و گروهی. وقتی قرار است یک اتفاق ملی را 
در پیش داشته باشیم، حتما به صورت داوطلبانه 
در آن حضور خواهم داشت و این حضور را هم 
وظیفه خود می دانم. امروز هم جشنواره فیلم فجر 
برای سینما یک اتفاق بسیار مبارک است و همه ما 
وظیفه داشتیم که کمک و همراهی داشته باشیم. 
وی درباره برخی انتقادها نسبت به یکدست بودن 

ترکیب هیأت انتخاب این دوره از جشنواره بیان 
کرد: اگر منظور نگاه فرهنگی و سیاسی اعضای 
هیأت است، باید این نکته را مدنظر داشته باشید 
که بالاخره آدم ها در طول زمان تغییر می کنند و 
متحول می شوند. از این منظر اصلا اینگونه نیست 
که اعضای این هیأت همه یکدست باشند. ما با 
نگاه های کاملا متفاوتی در ترکیب هیأت انتخاب 
مواجه بودیم و اینگونه نیست که بگوییم همه 
افراد نگاه های گذشته خود را همچنان حفظ 
کرده اند. آدم ها که از جنس بتن نیستند که بگوییم 
هیچ گاه تغییر نمی کنند! این عضو هیأت انتخاب 
اظهارکرد:  فجر  فیلم  چهل ویکمین جشنواره 
واقعا فضای مذاکرات ما در هیأت اینگونه نبود که 
دورهم بنشینیم و گل بگوییم و گل بشنویم؛ فضای 
جلسات مان از جنس خودگوییم و خودخندیم، 
عجب مرد هنرمندیم نبود!  اتفاقا اختلاف سلیقه و 
نظرات متفاوتی درباره فیلم ها داشتیم. شرف الدین 

گفت: واقعیت این است که امسال فیلم های تلخ 
و سیاه نما نداشتیم و اساسا خود فیلمسازان سراغ 
چنین ایده هایی نرفته بودند. وظیفه هیأت انتخاب 
ممیزی نیست و هر کس فیلمی ساخته باشد و 
بخواهد آن را به جشنواره ارائه کند، فیلمش به هیأت 
انتخاب می آید. اتفاقا فیلم های خوبی داشتیم که 
موضوعات تند و تیزی هم داشتند که شاید نگاه شان 
با نگاه رسمی هم زاویه داشت اما تعهد ملی در آنها 
مشهود بود و نسبت به ملت و میهن وفادار بودند. به 
این فیلم ها نمی شود برچسب اپوزیسیون زد چرا که 
سازندگان شان افراد فرهیخته ای هم هستند. این 
تهیه کننده تأکید کرد: یکی از مشخصات جشنواره 
امسال این است که ما فیلم های سیاه نمایی که 
بخواهند روی مشکلات نادر سیاسی، اجتماعی و 
اقتصادی تمرکز کرده باشند، نداریم. شاید برخی 
فیلم های انتقادی داشته باشیم اما همان ها هم 

منصفانه ساخته شده اند و نگاه سیاه نما ندارند.

محمدرضاشرفالدین:

هیات انتخاب یکدست نبود

منوچهرفیروزی:
 آموزشگاه  های موسیقی منتظر هستند

 مسئول پیگیری مشکلات مدیران آموزشگاه  های موسیقی 
از کم  توجهی مدیران مالیاتی و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در اجرایی شدن معافیت مالیاتی آموزشگاه  های مالیاتی انتقاد 
کرد. منوچهر فیروزی مسئول پیگیری مشکلات مدیران 
آموزشگاه  های موسیقی در گفت  وگو با »مهر« تصریح کرد: 
حدود چهارسال است که با همراهی سایر دوستان و مدیران 
آموزشگاه  های موسیقی استان تهران پیگیر مباحث مربوط 
به معافیت مالیاتی بودیم که متاسفانه تا به امروز هیچ نتیجه 
موثری نداشته است. این در حالی است که مشکلات معیشتی 
اهالی موسیقی ناشی از وضعیت کرونا طی دو سال گذشته 
و همچنین اتفاقات اخیر کشور باعث ظهور و بروز مشکلاتی 
شده که کار آموزشگاه  های موسیقی کشور را در وضعیت 
بحرانی قرار داده است.  وی افزود: اکنون در استان تهران 
حدود ۹۰۰ آموزشگاه موسیقی داریم و تا آنجا که اطلاع دارم 
تا به امروز به دلیل همین مشکلاتی که اشاره کردم، بیش از 
۱۵۰ آموزشگاه یا تعطیل شدند. موضوعی که پیامدهای منفی 
بسیار بدی برای موسیقی داشته و موجب بیکارشدن تعداد 
زیادی از هنرمندان موسیقی می  شود. وی بیان کرد: ما در 
این مدت دوندگی  های زیادی برای حل مشکلات موجود در 
بحث معافیت مالیاتی داشتیم. شرایطی که در برخی مناطق 
با همکاری نصفه و نیمه ادارات مالیات و در برخی مناطق هم 
به بدترین شکل ممکن مدیریت شده است. در این چارچوب 
به نظر می  آید طبق قوانین موجود از جمله ماده ۱۳۹ قوانین 
مربوط به مالیت  ها مشاغلی مرتبط با آموزش موسیقی به ویژه 
آموزشگاه  های موسیقی از پرداخت مالیات معاف هستند. 
فیروزی افزود: ما در همین مدت بیش از ۴۰ نامه به هر مجموعه 
و نهادی که فکر می  کردیم نوشتیم. در این راستا هم با مدیران 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از جمله دفتر موسیقی و مرکز 
آموزش  ها جلساتی را برگزار کردیم اما این دوستان به ویژه 
مرکز آموزش  ها ما را به اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
تهران و مراکز مالیاتی پاس دادند که متاسفانه هیچ نتیجه  ای 
هم نداشت. این در حالی است که ما بارها و بارها از عزیزان 
خواستیم تا جلسه  ای با اداره دارایی استان تهران با حضور 
نمایندگان آموزشگاه  ها، نمایندگان وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سایر مجموعه  های مرتبط برگزار شود که متاسفانه 
این امر نیز میسر نشده است. وی در ادامه صحبت  های خود 
گفت: براساس تازه  ترین تصمیماتی که گرفته شده قرار براین 
است تا طی روزهای آینده وکیلی برای پیگیری وضعیت موجود 
استخدام شود تا شاید بتوانیم در این زمینه به نتیجه برسیم. 
شرایطی که در برخی از مواقع موجب ایجاد شرایطی شده که 
بسیاری از ممیزات مالیاتی برخوردهای خوبی هم با مدیران 
آموزشگاه  ها نداشته باشد. چارچوبی که به نظر می  آید دوستان 
در وزارت فرهنگ نیز چندان تمایلی به پیگیری آنها ندارند. در 
پایان از مسئولان این درخواست را داریم که »آموزشگاه  های 

موسیقی انتظار کمک دارند.«

  چه فیلم  هایی راهی 
اکران آنلاین شدند؟

 آنلاین اکران آنلاین 2 فیلم »سگ بند«« 
به  و »علفزار««  احمدی  ساخته مهران 
کارگردانی کاظم دانشی در دو پلتفرم )سکو( 
»نماوا« و »فیلیمو« آغاز شد. به گزارش ایرنا، 
فیلم سینمایی »سگ بند« دومین تجربه 
کارگردانی مهران احمدی بعداز اکران در 
سینماها، وارد چرخه اکران آنلاین شد. 
»سگ  بند« محصول سال ۱۳۹۸ است که 
به دلیل شروع کرونا و نیمه تعطیل شدن 
سینماها اکران آن تا سال ۱۴۰۱ به تعویق 
افتاد. این فیلم در نهایت به عنوان یکی 
از فیلم  های نوروز سال ۱۴۰۱ روی پرده 
سینماها رفت و موفق شد عنوان دومین 
فیلم پروفروش سال را از آن خودش کند. 
»سگ بند« در گیشه به فروشی نزدیک به 
۴۳ میلیاردتومان فروش کرد و موفق شد 
یک میلیون و ۳۱۶ هزار مخاطب را جذب 
سالن  های سینما کند. امیر جعفری، بهرام 
بیاتی، سیامک صفری،  نازنین  افشاری، 
میر طاهر مظلومی، ویدا جوان و زنده  یادان 
عزت ا... مهرآوران و سیروس گرجستانی در 
این فیلم بازی دارند. مهران احمدی نیز علاوه 
بر کارگردانی، نقش کوتاهی را در این فیلم ایفا 
کرده است. احمدی پیش از »سگ بند« فیلم 
کمدی مصادره را با بازی رضا عطاران و هومن 
سیدی کارگردانی کرده بود. از او مدتی است 
سریال »بی  گناه« از شبکه خانگی در حال 
پخش است. »علفزار« به کارگردانی کاظم 
دانشی را در »فیلیمو« می  توانید تماشا کنید. 
فیلم »علفزار« که براساس روایتی واقعی 
ساخته شده درباره بازپرس دادگاه کیفری 
است که درگیر پرونده  ای پیچیده شده است. 
این فیلم در بخش سودای سیمرغ چهلمین 
دوره جشنواره فیلم فجر برنده چهار جایزه 
بهترین صداگذاری، بهترین تدوین، بهترین 
نقش مکمل زن و بهترین فیلمنامه شد. این 
اثر در ژانر جنایی به نویسندگی و کارگردانی 
کاظم دانشی و تهیه  کنندگی بهرام رادان در 
سال ۱۴۰۰ ساخته شده است. در این فیلم 
پژمان جمشیدی، سارا بهرامی، ستاره پسیانی، 
ترلان پروانه، مهدی زمین پرداز، عرفان 
ناصری، یسنا میرطهماسب، مائده طهماسبی، 
رویا جاویدنیا، الهه اذکاری، ستایش رجایی 
متین حیدری نیا،  اسپهبدی،  نیا، صدف 
محمد معتضدی، شهاب عباسیان، بنیامین 
نوروزی، آدرینا توشه، حسین ولی زاده، علی 
امیرخلیلی، محمدمهدی احدی، ارشیا توکلی، 
سپهر گندمی، فرخ نعمتی، سیروس همتی و 

مهران امام بخش به هنرمندی پرداخته  اند.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش
وزیردفاعبرزیل:

  ارتش در آشوب های »برازیلیا« 
دست نداشت

 وزیر دفاع برزیل اعلام کرد: نیروهای مسلح این کشور 
مستقیما در آشوب های طرفداران رئیس جمهور سابق 
راست گرا که به ساختمان های دولتی در »برازیلیا« یورش 
برده و خواستار کودتا بودند، مشارکتی نداشتند. به گزارش 
ایسنا، به نقل از خبرگزاری رویترز، لوئیس ایناسیو لولا 
داسیلوا، رئیس جمهوری جدید برزیل از ارتش به خاطر 
ناکامی در متوقف کردن آشوب های هشت ژانویه پس از روی 
کارآمدنش انتقاد کرده و گفت: ارتش اطلاعات لازم درباره 
این شورش قریب الوقوع را به دولت وی ارائه نکرد. به دنبال 
آن خوزه موسیو، وزیر دفاع برزیل با لولا داسیلوا و فرماندهان 
نیروهای مسلح با هدف کاهش تنش ها دیدار کرد. وی افزود: 
درباره این آشوب ها صحبتی نشد و این دیدار بر برنامه ها برای 
تدارکات و سرمایه گذاری های نظامی در صنعت دفاع برزیل 
متمرکز بود. به گفته این وزیر، در این نشست رهبران تجاری 
نیز حضور داشتند. موسیو پس از این دیدار به خبرنگاران 
اظهارکرد: متوجه شدم که هیچ مشارکت مستقیمی از سوی 
نیروهای مسلح در این شورش ها وجود نداشت اما اگر کسی 
شخصا در این آشوب ها مشارکت داشته باشد، درباره آن 
تحقیق خواهد شد. وزیر دفاع افزود: تحقیق و تنبیه افرادی 
که در یورش به ساختمان های دولتی دست داشتند، عادلانه 
خواهد بود. یورش به ساختمان های دولتی نیز مجددا رخ 
نخواهد داد چرا که نیروهای مسلح آن را پیش بینی خواهند 
کرد. لولا داسیلوا هفته گذشته گفته بود که مشکوک است 
که افرادی در بین نیروهای مسلح کشورش در این شورش 
دست داشته باشند و این سوال را مطرح کرد که پس از این 
شورش، او دیگر چطور می تواند برای امنیت شخصی اش 
به نیروهای نظامی اعتماد کند. براساس گزارش دفتر 
ریاست جمهوری برزیل، لولا داسیلوا اخیرا افسران ارتش را 
از تیم امنیتی خود اخراج کرده و پلیس فدرال را جایگزین 
آنها کرده است. در همین حال، پلیس فدرال برزیل عملیات 
جست وجویی در خانه ایبانیس روچا، فرماندار تعلیق شده 
برازیلیا انجام داد. »روچا« به خاطر ناکامی در جلوگیری از 
یورش طرفداران ژائیر بولسونارو، رئیس جمهوری سابق 
و راستگرای برزیل به ساختمان های دولتی تحت تحقیق 
قرار دارد. به دنبال یورش هواداران بولسونارو به ساختمان 
کنگره، دفتر ریاست جمهوری و دیوان عالی برزیل، الکساندر 
د مورائس، قاضی دیوان عالی هشت ژانویه روچا را برای 
۹۰ روز از کار تعلیق کرد. این بدترین حمله به نهادهای 
دولتی از زمان بازگشت برزیل به دموکراسی در دهه ۱۹۸۰ 
میلادی بود. پلیس فدرال در بیانیه ای اعلام کرد: هدف از 
این عملیات، پیداکردن اسناد و مدارکی در راستای کمک به 
تحقیقات پلیس در رابطه با ناکامی مقامات دولتی در انجام 
وظیفه شان برای جلوگیری از اقدامات خشونت آمیز هشت 
ژانویه در پایتخت است. در ادامه این بیانیه آمده است: این 

عملیات جست وجو، خانه و محل کار روچا را هدف گرفت. 

»مکرون«درمحاصرهمعترضان

تظاهرات میلیونی در فرانسه 

وزیرفرهنگوارشاداسلامی:

حضور در جشنواره چهل ویکم تئاتر فجر در تاریخ ماندگار می شود

کوتــــاه

در  شرکت کنندگان  تعداد  اعلام    
تظاهرات فرانسه در اعتراض به طرح دولت 
برای اصلاح قانون بازنشستگی و افزایش 
سن آن در کنار انتشار تصاویر از حضور 
گسترده و استقبال مردمی از فراخوان 
اتحادیه های کار و کارکنان در رسانه ها 
مردمی  بسیج  در  موفقیت  به عنوان 
و صف آرایی در برابر دولت یاد می شود. 
به گزارش ایرنا از منابع خبری فرانسوی، 
تظاهرات بسیار مهم و گسترده ای در سراسر 
فرانسه برگزار شده است. کنفدراسیون 
CGT( بزرگترین اتحادیه  عمومی کار )
کارگری فرانسه تعداد شرکت کنندگان 
در تظاهرات را بیش از 2 میلیون نفر اعلام 
کرد. دولت اما این آمار را یک میلیون و 2۰۰ 
هزار نفر اعلام می کند. اتحادیه های کار که 
بارها و قبل از انتخابات ریاست جمهوری 
فرانسه، مخالفت خود را با طرح اصلاح 
قانون بازنشستگی دولت »امانوئل مکرون« 
و افزایش دو ساله آن اعلام کرده بودند با 
جدی ترشدن بحث و ارائه رسمی آن، برنامه 
تظاهرات و اعتصاب گسترده برای روز 
پنجشنبه را برنامه ریزی کردند. در سراسر 
فرانسه 2۰۰ تظاهرات برگزار و همراهی 
مردم با فراخوان این اعتراض به طرحی که 
» ناعادلانه و بی رحمانه« خوانده می شود، 
تا حد زیادی خدمات بخش حمل ونقل، 
فعالیت بخش های آموزشی و بسیاری از 
مشاغل را در روز پنجشنبه مختل کرد. 
ساعت ۱۴ به وقت پاریس، معترضان در 
میدان »لا ناسیون« )ملت( جمع شدند. 
فدراسیون عمومی کار تعداد آنان را ۴۰۰ 

هزار نفر و وزارت کشور این تعداد را ۸۰ 
هزار نفر اعلام می کند. تجمع در این میدان 
به قدری بود که با توافق برگزارکنندگان 
تجمع به دو بخش تقسیم شد. با اعلام این 
فراخوان حدود ۱۰ هزار نیروی پلیس بسیج 
شدند. رسانه ها از درگیری پراکنده نیروهای 
پلیس با معترضان در پاریس خبر دادند 
و فرماندهی پلیس پایتخت، بازداشت ۴۴ 
نفر را به دلایلی چون همراه داشتن سلاح 
ممنوعه، ایجاد آشوب و حمله به نیروهای 
پلیس و پرتاب کوکتل مولوتف به سمت 
آنان، تایید کرد. گزارش های متعددی 
از اعترض ها در سراسر فرانسه و تعداد 
شرکت کنندگان منتشر می شود. گزارش ها 
از حضور بیش از ۱۳ هزار نفر در منطقه 
پو ) Pau( در جنوب غرب فرانسه، هشت 
 )Châteauroux( هزار نفر در شاتورو
در مرکز فرانسه، ۶ هزار و ۵۰۰ نفر در مولوز 
)Mulhouse( خبر دادند که این تعداد 
معترض در مقایسه با تظاهرات ضد دولتی 

که سه سال پیش در سال 2۰۱۹ با همین 
گستردگی برگزار شده بود، افزایش قابل 
توجهی را نشان می دهد. در شهرهای بزرگی 
چون تولوز تعداد تظاهرات کنندگان بیش 
از۳۶ هزار نفر، اعلام شد، همچنان که 2۶ 
هزار نفر در مارسی، 2۵ هزار نفر در نانت، 
2۳ هزار نفر در مونپولیه و لیون، 2۰ هزار 
نفر در رن  )Rennes(، ۱۹ هزار نفر در 
کلرمون فران، و بیش از ۱۰ هزار نفر در مت 
)Metz( در اعتراض به برنامه اصلاحات 

دولت گردهم آمدند. 
  استقبالچهرههایسیاسی

 تجمع عظیم روز پنجشنبه همچنین با 
استقبال چهره های سیاسی مخالف دولت 
همراه شد؛ به عنوان مثال یانیک ژادو از 
چهره های سیاسی سبز فرانسه و از نامزدهای 
دور نخست انتخابات ریاست جمهوری، در 
توئیتی دو میلیون تظاهرکننده را »موفقیت 
عظیم بسیج علیه اصلاحات بازنشستگی« 
خواند و افزود: رئیس جمهور امانوئل مکرون 

باید مخالفت گسترده فرانسوی ها با پروژه 
عمیقا ناعادلانه خود را بشنود و از آن دست 
بکشد. براساس برآوردهای وزارت کار، 
افزایش سن بازنشستگی به ۶۴ سال به 
رشد ۱۷ میلیارد و ۷۰۰ میلیون یورویی 
درآمد سیستم بازنشستگی و تراز شدن آن 
تا سال 2۰2۷ منجر می شود. مساله ای که 
به گفته الیویه دوسو »ضروری و عادلانه« 
است. در حالی که مقام های کنفدراسیون 
کار می گویند، این تصمیم دولتی به دلیل 
ناآگاهی وزیر کار از سختی های کارگری 
اتخاذ شده است، دوسو لحن تندتری را 
در مصاحبه با شبکه خبری »ب.اف.ام« 
اتخاذ کرد و گفت: کسی که آگاه نیست 
شما هستید. پدر و مادر من کارگر بودند 
و من هم مانند دیگران با سختی های آخر 
ماه آشنا هستم. با این حال وزیر کار ابراز 
امیدواری کرده است که با بحث و گفت وگو 
می توان اصلاحات مدنظر را بهبود داد. 
اتحادیه های کارکنان و کارگران معتقدند 
که راه های دیگری برای تضمین تداوم 
سیستم بازنشستگی وجود دارد که مالیات 
بر ثروتمندان، افزایش سهم کارفرمایان یا 
بازنشستگان ثروتمند از جمله آنهاست. 
موفقیت در بسیج عمومی در برابر طرح 
دولت مکرون، اتحادیه های کار و کارگری 
را بر آن داشته تا روز ۳۱ ژانویه )۱۱ بهمن( 
را به عنوان تاریخ اعتراض و اعتصاب بعدی 
اعلام کنند. مساله ای که به نظر می رسد 
بتواند ابعاد گسترده تری به خود بگیرد و به 
چالش جدی دولت مکرون در دومین دوره 

ریاست جمهوری اش تبدیل شود.

نبیهبری:

 نگاه ها برای انتخاب رئیس جمهور 
باید به داخل باشد

 رئیس پارلمان لبنان با تاکید بر لزوم گفت وگوی واقعی برای 
انتخاب رئیس جمهور این کشور گفت که نگاه ها برای انتخاب 
رئیس جمهور باید به داخل و نه خارج از کشور باشد. به گزارش 
ایرنا به نقل از پایگاه خبری العهد، »نبیه بری« اظهارداشت: امور 
لبنان به دلیل نبود توافق درخصوص انتخاب رئیس جمهور معلق 
مانده است و به نظر می رسد که )بازیگران( خارجی به این مساله 
)انتخاب رئیس جمهور( اهتمامی ندارند. رئیس پارلمان لبنان 
گفت که برخی طرف ها نباید برگزاری جلسات دولت را پیامی 
علیه خود بدانند بلکه نیازهای مبرمی برای مردم وجود دارد که 
تنها از طریق تشکیل دولت قابل حل است.  پارلمان لبنان پس از 
آنکه هیچیک از نامزدها نتوانستند حد نصاب آرای لازم را کسب 
کنند، در انتخاب رئیس جمهور برای یازدهمین بار متوالی شکست 
خورد. نتیجه شمارش دور اول آرای در این جلسه شامل ۳۷ برگه 
سفید، ۳۴ رای برای »میشل معوض«، ۱۴ رای برای لبنان جدید، 
هفت رای برای »عصام خلیفه«، دو رای برای »زیاد بارود«، یک 
رای برای »صلاح حنین«، یک رای برای »میلاد ابو ملهب« و ۳۰ 
رای باطله بود. دور دوم رای گیری در این جلسه نیز به علت به 
حد نصاب نرسیدن تعداد نمایندگان لغو شد. نبیه بری تعداد رای 
دهندگان حاضر در در دور دوم جلسه را ۱۱۰ نماینده اعلام کرده 
بود که پایین تر از حد نصاب قانونی بود. از تاریخ هشتم آبانماه 
که »میشل عون« پست ریاست جمهوری لبنان را ترک کرد، 
جریان های لبنان تلاش های خود را برای تعیین رئیس جمهور 

جدید شروع کردند، ولی تاکنون به نتیجه ای نرسیده اند.

  نیوزیلند نخست وزیر جدید را 
معرفی کرد

حزب حاکم نیوزیلند آقای »کریس هیپکینز« را برای تصدی 
پست نخست وزیری معرفی کرد. او که سابقا رهبری تیم مقابله 
با کرونا را بر عهده داشت، احتمالا بعد از اجرایی شدن استعفای 
خانم »جاسیندا آردرن« در ماه آتی جایگزین او می شود. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری راشاتودی، هیپکینز ۴۴ ساله 
در حال حاضر ریاست وزارتخانه های آموزش، پلیس و خدمات 
عمومی را بر عهده دارد. انتظار می رود که کمیته پارلمانی حزب 
حاکم نیوزیلند، او را به طور رسمی به عنوان نخست وزیر بعدی 
تایید کند. وزیر دادگستری از هیپکینز به عنوان فردی »قاطع« 
تمجید کرده و گفته است که او »نخست وزیری فوق العاده قوی« 
خواهد بود. حزب سبز نیوزیلند هم که ۱۰ قانونگذارش از حزب 
اکثریت کارگر در پارلمان حمایت می کند، گفته است که مشتاق 
کارکردن با او برای پایان دادن به فقر، اقدام قاطع برای مقابله با 
تغییرات آب وهوایی و حفاظت از محیط زیست است. در حالی که 
حزب اپوزیسیون ناسیونال هنوز رسما در مورد این گزینه 
اظهارنظری نکرده است، یکی از قانونگذاران مخالف از او خواسته 

است تا بهتر از سلف خود عمل کند.

    سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه گفت که 
غرب بر کشورهای آسیای مرکزی فشار آورده و آنها 
را ملزم به پیوستن به تحریم ها علیه مسکو می کند. 
به گزارش ایرنا به نقل از رسانه های آسیای مرکزی، 
لاوروف در یک نشست خبری تصریح کرد: اتحادیه 
اروپا، ایالات متحده و ژاپن از کشورهای آسیای مرکزی 
می خواهند که از همکاری با مسکو خودداری کنند، زیرا 
به نظر آنها روسیه در جنگ با غرب شکست خواهد خورد و 

پیشنهاد می کنند که از همکاری با مسکو خودداری کنند. 
این دیپلمات روس بیان کرد: »علاوه بر چنین تأثیرات 
لفظی، فشار جدی نیز وجود دارد و آسیای مرکزی را 
تهدید به خارج کردن بازارها و سرمایه گذاری های خود 
در این کشورها می کنند تا آنها جرأت نکنند روسیه را در 
دورزدن تحریم ها کمک کنند. لاوروف خاطرنشان کرد که 
دولت های کشورهای آسیای مرکزی نیز مجبور هستند 
چنین تهدیدهایی را در نظر بگیرند. وی در عین حال 

تصریح کرد: »ما اصرار نداریم که همه فعالان اقتصادی 
در هر یک از کشورهای دوست صبح به جایگاه ها بیایند 
و بگویند: ما مخالف تحریم های ضدروسیه هستیم.« 
وزیر خارجه روسیه به این واقعیت اشاره کرد که طرف 
روسی همراه با شرکا خود در آسیای مرکزی دوستانه 
و با موفقیت کار کرده و مکانیسم های جدید و ابزارهای 
همکاری جدید را پیدا می کند تا از طرف غرب بر آنها 

مشکلی ایجاد نشود.

سرگئیلاوروف:

غرب با اهداف ضدروسی به آسیای مرکزی فشار وارد می کند

 


